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Menighedsrådsmøde i Sankt Stefans Sogn – Referat 

Den 22. januar 2025 i Karmel, 1. sal 

Mødestart kl. 18.30 – mødeslut kl. 21.05 

 

MR-medlemmer til stede:  

Bente Kongerslev, Christopher Lillman, Eva Plambeck Olsen, Iben Andersen, Ole Hansen, Toril 

Steffensen, Pernille Østrem, Thomas Høg Nørager 

MR-medlemmer afbud:  

Laura Månsson (orlov), Alejandra Jose Torres Mendez, Jacobo Ramirez Nuñez, Sussie Lundberg 

Øvrige til stede:  

Stine Borbye Edelvang (medarbejderrepræsentant), Linea Ibsen, Rasmus Underbjerg Pinnerup 

(kordegn, referent) 

 

Punkter til beslutning 

 

1. Valg af ordstyrer (jf. forretningsordenens § 4, stk. 3). v/ Iben 

Stine blev valgt som ordstyrer. 

 

2. Dagsorden: Kan dagsordenen godkendes? 

Dagsordenen blev godkendt som udsendt.  

 

3. Kan referaterne fra MR-møderne den 19. november godkendes? (Bilag 3.1, 3.2)  

Referaterne blev godkendt. 

 

4. Vedtagelse af forretningsorden. v/ Iben (Bilag 4.1) 

FU har foreslået, at vi kører videre med samme forretningsorden som i sidste periode, 

nødtørftigt opdateret hvad datoer og lign. angår. Dette forslag er udsendt som bilag. 

Forslaget til forretningsorden blev godkendt som udsendt. 

 

5. Deltagelse ved Nørrebro-fællesgudstjeneste 2. pinsedag. v/ Pernille (Bilag 5.1) 

Vi har modtaget invitation til planlægningsmøde for fællesgudstjenesten 2. pinsedag. 

MR besluttede sidste år at deltage i dette års fællesgudstjeneste, som er planlagt til at 

foregå på Den Røde Plads. Pernille lagde mange kræfter i det sidste år, men deltager ikke i 

år. Bente Kongerslev deltager i planlægningsmødet Stefanskirkens vegne. 

 

 

Trekvart times kirkesnak  

Ole og Thomas forestod dette mødes kirkesnak med titlen ’Tro mod politik’. 
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Punkter til orientering 

 

6. Provstiudvalget. v/ Bente (Bilag 6.1) 

Der var senest møde i provstiudvalget d. 18. december 2024. Bente fremlægger en række 

forskellige punkter fra mødet, bl.a. anlægsønsker og sognenes MR-honorarer. Bevilgede 

anlægsmidler, der ikke bruges, skal fremover tilbagebetales til reserven, hvorfra man så kan 

søge igen til andre anvendelser.  

 

7. Evaluering af jubilæet. v/ alle  

Vi afholdt som planlagt 150 årsjubilæum søndag d. 8. december 2024. Der har været stor 

begejstring for arrangementet blandt såvel deltagere som personalet, og MR er også meget 

tilfredse med jubilæets afvikling og indsatsen fra såvel ansatte som frivillige. 

 

8. Forsikringssagen. v/ Iben 

Iben opdaterede kort på forsikringssagen, der nu anses for endeligt afsluttet. Efter sagen 

stod vi med et lån på 2,3 millioner kroner fra provstiet. Tagprojektet har i alt kostet 6,8 mio. 

kroner. Vi har modtaget ca. 144.000 kroner for meget, som nu er betalt tilbage til provstiet. 

 

9. Kirkeværgen orienterer. v/ Eva 

Pulpiturgulvet er blevet udskiftet og det har kostet mindre end forventet, ligesom 

tidsplanen også holdt. Vi kaster os nu med frisk mod over projektet med udskiftning af hele 

kirkens gulv og nedlægning af nye varmeinstallationer, som påbegyndes her til efteråret og 

løber hen over foråret 2026. Der afholdes første bygherremøde i morgen kl. 9, hvor både 

kirkeværge, fagfolk, kirketjenere og koordinator deltager. På grund af prisstigninger, siden 

projektet først blev projekteret, vil der være behov for at indsende en tillægsansøgning. 

 

Vi har fået bevilget anlægsmidler til projektet, og disse udbetales i månedlige rater. FU har 

ønsket at oprette en særlig konto til disse anlægsmidler, så vi lettere til enhver tid kan 

danne os et overblik, hvordan økonomien i anlægsprojektet ser ud, og det er man nu nået 

til enighed med Kirkeadministrationen (KAM) om en løsning for. 

 

Stine oplyser dertil, at personalet i næste uge holder et forberedende sparringsmøde om, 

hvordan man bedst kommer igennem den lange lukkeperiode. 

 

10. Udfyldningsvalg d. 11. marts. v/ Iben 

Da menighedsrådet ikke blev fuldtalligt ved efterårets valg (hvor kun 10 ud af 11 

valgpladser blev besat), har vi søgt om og af biskoppen fået lov til at afholde 

udfyldningsvalg i dette forår. Det bliver meldt ud fra prædikestolen på søndag og 

annonceret på hjemmesiden, Facebook, Instagram og sociale medier.  

 

11. Årsrapport fra FFI (Folkekirken for Internationals). v/ Pernille (Bilag 11.1) 

Folkekirken for Internationals har sendt os deres årsrapport. Det er et initiativ under 

Københavns Stift, som vi jævnligt henviser folk til, som leverer kirkelige tilbud af høj kvalitet 
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til engelsktalende i København, hvad enten de måtte være studerende, expats, 

ambassadører eller andre. 

 

12. Kontaktpersonen orienterer. v/ Iben 

I forbindelse med overenskomstforhandlingerne i 2024 blev der vedtaget nye regler, som 

medfører, at vores korledere ikke længere kan honoraraflønnes, men skal ansættes på 

kontrakt med timeløn, pension osv. Den proces er godt undervejs.  

Der er blevet indkøbt en ny elektrisk katafalk for at skabe bedre arbejdsvilkår for såvel 

kirketjenere som bedemænd og chauffører, og den er allerede taget i brug. 

 

13. Aktiviteter. v/ præsterne 

Der er stor tilslutning til vores aktiviteter for tiden.  

a. Vi afholder drop-in-dåb lørdag d. 5. april, hvor folk kan komme ind fra gaden og 

blive døbt. Ved den lejlighed vil der også være dåb af de af årets konfirmander, der 

ikke i forvejen er døbt. Det bliver en festlig dag med musik, liturgi, sang, kaffe og 

hygge. Alle i menighedsrådet opfordres til at komme og være med. 

b. Vi arbejder med at arrangere en klub med strikning, hækling, nørkling og andre 

slags håndarbejde – i første omgang på månedlig basis, men planen er, at det 

senere kan overgå til hver fjortende dag. Der arbejdes med planer om at få folk til at 

komme og holde kortere, uformelle oplæg i en hyggelig stemning, og der kunne 

evt. også blive tale om live-musik. 

c. Det drøftes fortsat, hvordan vi skal håndtere konfirmandsituationen fremover. Der 

har i år været 50 konfirmander, og så store hold er svære at håndtere. Vi tager det 

op på MR-mødet i marts. 

 

14. Evt. 

a. Bente var til provstiets introduktionsmøde for såvel gamle som nye menighedsråd, 

og det var en fortræffelig aften med glimrende oplæg, ikke mindst af Jens Christian 

Grøndal og af en irakisk flygtning. 

 

Mødet afsluttedes kl. 21.05. 

 

Kommende FU-møder i første halvdel af 2025: 

5/2, 4/3, 8/4, 14/5, 4/6 

 

Kommende MR-møder i første halvdel af 2025: 

20/2, 18/3, 29/4, 27/5, 19/6 


